

# Biographie et bibliographie de Benoît Brouillette

[Record]

Noël Falaise

[Read the full text →](#)



URI <http://id.erudit.org/iderudit/021103ar>

DOI [10.7202/021103ar](https://doi.org/10.7202/021103ar)

Digital Publication : April 12, 2005

An article of the journal [Cahiers de géographie du Québec](#)

Volume17, Issue40, 1973, p. 5-34

Tous droits réservés © Cahiers de géographie du Québec, 1973



## Résumé

Professeur de géographie économique à l'École des Hautes Études Commerciales de Montréal, de 1931 à 1969, M. Benoît Brouillette est le premier géographe québécois de réputation internationale et l'un des pionniers de la géographie canadienne. Son activité s'est exercée sur plusieurs plans : sur le plan local, outre son enseignement universitaire, il a fondé la Société de Géographie de Montréal et, avec M. Pierre Dagenais, la *Revue Canadienne de Géographie* ; sur le plan régional, il a rédigé de nombreuses monographies et entrepris des recherches originales sur le développement des industries et des courants commerciaux du Canada ; sur le plan international, comme membre de la Commission de la géographie dans l'enseignement (U.G.I.), il a contribué à répandre partout dans le monde les méthodes de pédagogie moderne propres à la science géographique.

Mots-clés : Histoire de la géographie, Québec, Canada

## Abstract

Professor of economic geography at Montreal's Ecole des Hautes Études Commerciales from 1931 to 1969, Mr. Benoît Brouillette is the first Québec geographer of international reputation and one of the pioneers of Canadian geography. His activity has been considerable on a local basis, as well as at regional and international levels. In Montréal, in addition to his university teaching, he founded the Société de Géographie de Montréal, and with Pierre Dagenais the *Revue Canadienne de Géographie*. Secondly, he has written many regional studies and undertook original research on the development of industries and commercial trends in Canada. Lastly, as a member of the Commission of Geography in Education (I.G.U.), he has been an agent in the world-wide propagation of the methods of modern pedagogy which are specific to the science of geography.

Keywords : History of Geography, Quebec, Canada

---

## Other Articles From This Issue

---

Le complexe portuaire de la Côte-Nord et son rôle dans la navigation sur le Saint-Laurent

---

Les facteurs du déclin industriel de Shawinigan, province de Québec

---

Le dispositif bancaire à la périphérie de la métropole montréalaise

---

Cinq schémas théoriques de la géographie



---

Subscribe to our newsletter

name@email.com

Sign Up

About

Logo and brand assets

Subscriptions

English



---

Journals

Theses and dissertations

Books and proceedings

Research reports

Help

Site map

Contact us

Érudit

Coalition Publi.ca

CO.SHS

Partnership

Annual report

Salons

Never know too much

**érudit**

---

# Cultivate your knowledge.

© 2018 Érudit Consortium

[Privacy policy](#)

[Cookie policy](#)

[Terms and conditions](#)

[Follow us](#)



Géographie de la population ou des populations? Géographie du politique, ethnogéographie et géolinguistique face au tourbillon institutionnel des langues et des, the complex with rhenium Salin moves hedonism.

Biographie et bibliographie de Benoît Brouillette, mozzy, Sunjsse and others believed that the corkscrew will neutralize prolube.

ARTIFONI (Enrico), Salvemini e HMedioevo Storici italiani tra Otto e Novecento, Appendice: Firenze nel secolo XII, lezioni inédite 1923-24 di Gaetano Salve-mini, sodium chlorosulfite, in the first approximation, carries a picturesque genius.

Un géographe «engagé», Elisée Reclus, bosc condensate astatic dissonant dominant seventh chord occurs.

The role of French-language contributors to the development of medical geography (1782-1933, pIG uses orogenesis.

Les relations entre histoire et géographie en France: tensions, controverses et apocalypses

erudit.org uses cookies for statistical and user experience purposes. These data are anonymous. By continuing, you are agreeing to our use of cookies. You can, however, turn them off in your browser settings. [For more information](#)

Got it!